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Magdalena Grzywacz: Jest Pan mi?o?nikiem jazzu i tak?e naszego festiwalu. Z prawdziw?
przyjemno?ci? M?awa po raz kolejny go?ci Pana z ?on? na Victor Young Jazz Festiwal M?awa.
Co Pan my?li o tym wydarzeniu?
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Piotr Kalici?ski: Ciesz? si?, ?e dzi?ki temu festiwalowi na nowo odkrywamy kompozytora i jego
kompozycje, ?e przypominane s? jego polskie korzenie, o których ma?o kto dzisiaj wie. W kolejnych
latach festiwal go?ci wspania?ych Artystów i nowe interpretacje muzyki Victora Younga. Jak ka?dy
festiwal równie? ten jest ponadto okazj? do spotkania „starych znajomych” i poznania nowych, a tak?e
wys?uchania towarzysz?cych festiwalowi ciekawych dyskusji. Dodam jeszcze, ?e festiwale jazzowe daj?
mo?liwo?? zetkni?cia si? z nieco inn? muzyk? ni? ta wszechobecnie panuj?ca w radiu i innych mediach
oraz na masowych koncertach, w której trudno odró?ni? jeden utwór od drugiego. Utwory jazzowe jako
muzyka przynajmniej cz??ciowo improwizowana, nigdy nie brzmi? tak samo, s? zawsze ?wie?e,
tworzone jakby ci?gle na nowo, a nie zawsze tak samo odtwarzane.   

Od pi?ciu lat organizuje Pan koncerty charytatywne „Gwiazdy Jazzu Dzieciom”, zasilaj?c w ten
sposób konto Centrum Zdrowia Dziecka wp?atami darczy?ców i umo?liwiaj?c tym samym zakup
sprz?tu, przeprowadzanie remontów. Ogó?em – tworzy Pan lepsze warunki leczenia i pobytu w
szpitalu dzieci oraz ich opiekunów. Jak to si? zacz??o?

Moja mi?o?? do jazzu si?ga szko?y ?redniej i Festiwali Jazz Jamboree, które odbywa?y si? jeszcze w
Sali Kongresowej Pa?acu Kultury w Warszawie. Od zawsze te? towarzyszy?o mi najpierw
obserwowanie, jak to robi? mój Ojciec, prof. Zygmunt Kalici?ski, a potem w?asna dzia?alno??
spo?eczna, polegaj?ca na zdobywaniu ró?nymi sposobami ?rodków na sprz?t medyczny, który jest
niezb?dny dla naszej pracy oraz tworzenie jak najlepszego otoczenia dla naszych pacjentów, ich
opiekunów oraz dla personelu medycznego, bowiem wi?kszo?? z nas sp?dza w pracy wi?cej czasu ni? w
domu. Jednak dopiero kilka lat temu pomy?la?em, ?e mo?na spróbowa? po??czy? te dwie idee i dzi?ki
pomocy przyjació? ze ?rodowiska jazzowego i wielu innych „dobrych ludzi” zorganizowa?em pierwszy
koncert charytatywny na rzecz Instytutu Centrum Zdrowia Dziecka, a w szczególno?ci Kliniki Chirurgii
Dzieci?cej i Transplantacji Narz?dów, któr? kieruj?. Okaza?o si? to sukcesem i tak tydzie? temu mieli?my
ju? pi?t? edycj? koncertu (opó?nion? przez pandemi? o ok. 8 miesi?cy), a w mi?dzyczasie na scenie
kolejnych koncertów wyst?pi?o ju? kilkudziesi?ciu znakomitych Artystów   graj?cych w 15 zespo?ach w
ró?nych konfiguracjach.

Burmistrz M?awy i organizatorzy festiwalu s? pod wra?eniem Pana inicjatywy. Od pocz?tku te?
staramy si? wspiera? Pana dzia?ania, przekazuj?c na rzecz akcji charytatywnej prace dzieci
inspirowane muzyk? Victora Younga, przysy?ane do M?awy na konkurs „Malowane muzyk?”. Czy
jazzowe obrazki podobaj? si? darczy?com?

B?d?c na festiwalu w M?awie, podziwiali?my z ?on? pi?kn? wystaw? dzie? dzieci inspirowanych muzyk?
Victora Younga. Nawet mi?dzy sob? rozmawiali?my, ?e niektóre z tych obrazów mog? by? ozdob?
ka?dego domu. A potem Pan Burmistrz zdecydowa? o przekazaniu tych wszystkich obrazów na nasz
koncert, aby?my mogli podarowa? je naszym darczy?com w podzi?kowaniu za wspieranie naszego
szpitala. Wszyscy byli zachwyceni.

W tym roku po raz pierwszy mi?dzy koncertami Victor Young Jazz Festival M?awa, wspólnie z
Ew? Bana? z Fundacji For Art poprowadzi Pan licytacj? obrazków. My?li Pan, ?e jazz wzmaga
empati?? ?e pod jego wp?ywem otwieramy si? nie tylko na sztuk?, ale tak?e na potrzeby innych?

Wszystko co mo?emy okre?li? jako pi?kne, wzbudza pozytywne i pi?kne refleksje, prowokuje do
my?lenia, prze?ywania. Obcowanie ze sztuk?, w szczególno?ci z pi?kn? muzyk?, która przecie?
powstaje z g??bokich duchowych prze?y? Artysty, powinno zatem wzbudza? empati?, akceptacj?
ró?norodno?ci, otwarto?? i wiele innych pozytywnych uczu?. Jazz jest zjawiskiem dalekim od komercji,
naturalnym, a Artystów jazzowych oraz ich publiczno?? ja nazywam „innymi lud?mi”, oczywi?cie w tym
pozytywnym znaczeniu, przez które rozumiem brak snobizmu i tzw. celebryctwa,  ?atwo?? nawi?zywania
przyja?ni, skromno??, otwarto?? na innych i ich potrzeby.

Czy jako lekarz wierzy Pan w dobroczynne dzia?ania muzyki, w muzykoterapi??



Cho? nie zajmuj? si? jako lekarz muzykoterapi?, to jestem przekonany, ?e muzyka niesie ze sob?
dobroczynne, terapeutyczne efekty, co mog? potwierdzi?, s?dz?c po sobie, bowiem pozwala mi na
wy??czenie si? cho?by na chwil? z problemów ?ycia codziennego i stresu zwi?zanego z prac? chirurga.

Poddajmy si? wspólnie zabiegom leczniczym w M?awie! Dzi?kuj? za rozmow?.
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